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Putinův projev o stavu Unie pro srovnání s Bidenovým
projevem ze 7. března 2013
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Eric Zuesse

13.3.2024 Komentáře Témata: Rusko 7472 slov

 Dne 7. března přednesl americký prezident Biden svou SOTU americkému lidu, a proto
zde nabízím reprezentativní 55% SOTU, kterou 29. února přednesl ruský prezident Putin
ruskému lidu (kompletní je na http://en.kremlin.ru/events/president/news/73585):

Prezidentský projev k Federálnímu shromáždění

Vladimir Putin přednesl svůj projev k Federálnímu shromáždění. Slavnostní ceremoniál
se konal v moskevském Gostiném dvoře.

29. února 2024 [8 576 slov v projevu o 15 501 slovech = 55 % originálu].

Jsem vděčný parlamentním stranám, že se sjednotily kolem národních zájmů. Politický
systém Ruska stojí jako jeden z pilířů suverenity naší země. Budeme i nadále rozvíjet
demokratické instituce a bránit se jakémukoli vnějšímu vměšování do našich vnitřních
záležitostí.

Takzvaný Západ se svými koloniálními praktikami a zálibou v podněcování etnických
konfliktů po celém světě se nejen snaží bránit našemu pokroku, ale také si představuje
Rusko jako závislý, upadající a umírající prostor, kde si mohou dělat, co se jim zlíbí. Ve
skutečnosti chtějí v Rusku zopakovat to, co udělali v mnoha jiných zemích, včetně
Ukrajiny: zasévat neshody v našem domově a oslabovat nás zevnitř. Mýlili se však, což
se nyní, kdy narazili na pevnou rozhodnost a odhodlání našeho mnohonárodnostního
lidu, ukázalo zcela jasně.

Naši vojáci a důstojníci – křesťané a muslimové, buddhisté a vyznavači judaismu, lidé
zastupující různé národnosti, kultury a regiony – svými činy, které jsou silnější než tisíc
slov, dokázali, že staletá soudržnost a jednota ruského lidu jsou ohromnou a
nepřemožitelnou silou. Všichni bok po boku bojují za naši společnou vlast. ...

Jsme si vědomi výzev, kterým čelíme. Skutečně existují. Přesto také víme, co je třeba
udělat pro jejich řešení. Na frontách i v týlu se v tomto ohledu rozvíjí neustálé a
neutuchající úsilí, aby se zlepšila úderná síla armády a flotily, aby byly technicky zdatnější
a efektivnější.
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Ozbrojené síly mnohonásobně rozšířily své bojové schopnosti. Naše jednotky se chopily
iniciativy a nehodlají se jí vzdát. Sebevědomě postupují v několika operačních oblastech
a osvobozují další území.

Nebyli jsme to my, kdo začal válku v Donbasu, ale jak jsem již mnohokrát řekl, uděláme
vše pro to, abychom ji ukončili, vymýtili nacismus a splnili všechny cíle speciální vojenské
operace, stejně jako uhájili suverenitu a zajistili bezpečnost našich lidí. ...

Strategické jaderné síly jsou v plné bojové pohotovosti a schopnost jejich použití je
zajištěna. Buď jsme již splnili, nebo se chystáme splnit všechny naše plány, pokud jde o
zbraně, v souladu s tím, co jsem řekl ve svém projevu v roce 2018.

Kinžál, hypersonický letecký komplex, nejenže vstoupil do bojové služby, ale byl účinný
při provádění úderů na kritické cíle během speciální vojenské operace. Ze stejného
důvodu Zircon, hypersonický raketový komplex umístěný na lodi, již sloužil v bojové
službě. Během projevu v roce 2018 o něm nebyla ani zmínka, ale tento raketový systém
již také vstoupil do bojové služby.

Do bojové služby vstoupily také hypersonické ICBM Avangard, stejně jako laserové
komplexy Peresvet. Burevestnik, křižující střela s neomezeným doletem, se chystá
dokončit svou testovací fázi, stejně jako Poseidon, bezpilotní podvodní prostředek. Tyto
systémy prokázaly, že splňují nejvyšší standardy, a nebylo by přehnané říci, že nabízejí
jedinečné schopnosti. Naši vojáci také obdrželi první sériově vyráběné těžké balistické
rakety Sarmat. Brzy vám je předvedeme v bojové pohotovosti v oblastech jejich
nasazení.

Pokračují snahy o vývoj několika dalších nových zbraňových systémů a očekáváme, že
se o úspěších našich výzkumníků a výrobců zbraní dozvíme ještě více.

Putin-vyjádřil-se-na-oslovuRusko je připraveno k dialogu se Spojenými státy o otázkách
strategické stability. Je však důležité objasnit, že v tomto případě máme co do činění se
státem, jehož vládnoucí kruhy vůči nám podnikají otevřeně nepřátelské kroky. Vážně tedy
hodlají s námi diskutovat o otázkách strategické bezpečnosti a současně se snaží
způsobit Rusku strategickou porážku na bojišti, jak sami říkají.

Zde je dobrý příklad jejich pokrytectví. Nedávno vznesli nepodložená obvinění, zejména
vůči Rusku, týkající se plánů na rozmístění jaderných zbraní ve vesmíru. Takováto
falešná vyprávění – a tato historka je jednoznačně nepravdivá – mají za cíl vtáhnout nás
do jednání o jejich podmínkách, z nichž budou mít prospěch pouze Spojené státy.

Zároveň zablokovaly náš návrh, který je na stole již více než 15 let. Mám na mysli dohodu
o zabránění rozmístění zbraní ve vesmíru, kterou jsme vypracovali již v roce 2008.
Reakce na ni byla nulová. Je naprosto nejasné, o čem mluví.

Proto existuje důvodné podezření, že proklamovaný zájem současné americké
administrativy jednat s námi o strategické stabilitě je pouhou demagogií. Chtějí prostě
svým občanům a světu ukázat, zejména v období před prezidentskými volbami, že i
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nadále vládnou světu, že s Rusy budou jednat, když jim to bude ku prospěchu, a že jinak
není o čem mluvit a budou se nám snažit způsobit porážku. Byznys jako obvykle, jak se
říká.

Ale to je samozřejmě nepřijatelné. Náš postoj je jasný: pokud chcete jednat o otázkách
bezpečnosti a stability, které jsou zásadní pro celou planetu, musí se tak dít v balíčku,
který samozřejmě zahrnuje všechny aspekty, které souvisejí s našimi národními zájmy a
mají přímý vliv na bezpečnost naší země, na bezpečnost Ruska.

Jsme si rovněž vědomi pokusů Západu zatáhnout nás do závodů ve zbrojení, a tím nás
vyčerpat, což odráží strategii, kterou úspěšně uplatňoval vůči Sovětskému svazu v 80.
letech. Dovolte mi připomenout, že v letech 1981-1988 činily vojenské výdaje Sovětského
svazu 13 % HDP.

Naším současným imperativem je posílit náš obranný průmysl tak, aby se zvýšily
vědecké, technologické a průmyslové schopnosti naší země. Musíme co nejrozumněji
rozdělovat zdroje, podporovat efektivní hospodaření ozbrojených sil a maximalizovat
návratnost každého rublu našich výdajů na obranu. Je pro nás zásadní urychlit řešení
sociálních, demografických, infrastrukturních a dalších problémů, s nimiž se potýkáme, a
současně zvyšovat kvalitu vybavení ruské armády a námořnictva.

To se týká především sil všeobecného určení, zdokonalování principů jejich organizace a
nasazování pokročilých bezpilotních úderných systémů, systémů protivzdušné obrany a
elektronického boje, průzkumu a komunikace, vysoce přesných zbraní a dalších typů
výzbroje vojsk.
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Musíme posílit síly v západním strategickém divadle, abychom mohli čelit hrozbám, které
představuje další rozšiřování NATO směrem na východ v souvislosti se vstupem Švédska
a Finska do aliance.

Západ vyprovokoval konflikty na Ukrajině, na Blízkém východě a v dalších regionech
světa, přičemž soustavně šíří nepravdy. Nyní mají tu drzost tvrdit, že Rusko chová
záměry zaútočit na Evropu. Věřili byste tomu? Všichni víme, že jejich tvrzení jsou
naprosto nepodložená. A zároveň si vybírají cíle úderu na našem území a uvažují o
nejúčinnějších prostředcích zničení. Nyní začali hovořit o možnosti rozmístění vojenských
kontingentů NATO na Ukrajině.

Pamatujeme si však, jak dopadli ti, kteří své kontingenty na území naší země vyslali již
jednou. Dnes budou případní agresoři čelit mnohem závažnějším následkům. Musí
pochopit, že máme také zbraně – ano, oni to vědí, jak jsem právě řekl – schopné
zasáhnout cíle na jejich území.

Všechno, co teď vymýšlejí, straší svět hrozbou konfliktu s jadernými zbraněmi, který by
potenciálně znamenal konec civilizace – copak si to neuvědomují? Problém je v tom, že
jsou to lidé, kteří nikdy nečelili hluboké nepřízni osudu; nemají představu o hrůzách války.
My – dokonce i mladší generace Rusů – jsme takovými zkouškami prošli během boje
proti mezinárodnímu terorismu na Kavkaze a nyní v konfliktu na Ukrajině. Ale oni to stále
považují za jakousi akční karikaturu.

Rusofobie je totiž stejně jako každá jiná ideologie prosazující rasismus, národní
nadřazenost nebo výjimečnost zaslepující a omračující. ...

Podívejte se, podíl zemí G7 na celosvětovém HDP v přepočtu na paritu kupní síly
[Purchasing-Power-Parity – to, co pociťují spotřebitelé, namísto tradičního HDP (což
pociťují výrobci-nebo korporace pro své investory, majitele podniků] činil v roce 1992 45,7
%, zatímco na země BRICS (toto sdružení v roce 1992 neexistovalo) připadalo pouze
16,5 %. V roce 2022 však na země G7 připadalo 30,3 procenta, zatímco na země BRICS
31,5 procenta. V roce 2028 se tento podíl ještě více posune ve prospěch BRICS s 36,6
procenta a předpokládaný podíl zemí G7 je 27,8 procenta. Před touto objektivní realitou
není úniku a zůstane tomu tak bez ohledu na to, co se bude dít dál, a to i na Ukrajině. ...
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Prezident Biden přednáší ve čtvrtek na společném zasedání Kongresu v Kapitolu ve
Washingtonu svůj projev o stavu Unie.

Zásady rovnosti a respektu k zájmům druhých nás vedou ve vzájemných vztazích s
našimi partnery. Proto se stále více zemí aktivně snaží zapojit do činnosti EAEU, ŠOS,
BRICS a dalších sdružení, do nichž je zapojeno Rusko. Velký příslib vidíme v projektu
budování Velkého euroasijského partnerství a sladění integračních procesů v rámci
Euroasijské hospodářské unie a čínské iniciativy Pásmo a cesta.

Pozitivní dynamiku zaznamenal dialog Ruska se sdružením ASEAN. Skutečným
průlomem jsou summity Rusko-Afrika, na nichž africký kontinent stále asertivněji
prosazuje své zájmy a požívá skutečné suverenity. Tyto snahy upřímně podporujeme.

Rusko má dlouhodobé a pozitivní vztahy s arabskými státy, které mají svou vlastní
jedinečnou a živou civilizaci rozprostírající se napříč severní Afrikou a Blízkým východem.
Jsme přesvědčeni, že s našimi arabskými přáteli musíme najít nové styčné body a
prohloubit naše partnerství ve všech oblastech. Stejnou vizí se budou řídit i naše vztahy s
Latinskou Amerikou.

Samostatně bych chtěl požádat vládu, aby vyčlenila více finančních prostředků na
mezinárodní programy propagace ruského jazyka a naší mnohonárodnostní kultury, a to
především v prostoru SNS, ale i ve světě. ...

Vše, co jsem již řekl, je důležité, ale nyní budu hovořit o nejdůležitějších otázkách.

Začnu mírně řečeno zásadním problémem, kterým jsou nízké příjmy, s nimiž se potýká
mnoho početných rodin. V roce 2000 žilo více než 42 milionů Rusů pod hranicí chudoby,
ale od té doby se situace dramaticky změnila. Na konci loňského roku se počet lidí
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žijících pod hranicí chudoby snížil na 13,5 milionu, což je ale také hodně. Neustále se
však zaměřujeme na hledání řešení tohoto problému.

Relativně nedávno byla přijata řada opatření. Například od 1. ledna 2023 byl zaveden
jednotný měsíční příspěvek pro rodiny s nízkými příjmy. Vyplácí se od doby, kdy matka
otěhotní, až do doby, kdy dítě dosáhne věku 17 let. V loňském roce jej pobíralo více než
11 milionů osob.

Výrazně jsme zjednodušili postup při uzavírání společenské smlouvy [manželství] a
upřednostnili jsme početné rodiny. Nyní lze žádost o uzavření společenské smlouvy podat
prostřednictvím webových stránek Gosuslugi (státní služby) s minimálním souborem
dokumentů. Budeme pracovat na rozšíření dostupnosti této služby, což si vyžádá
dodatečné finanční prostředky ve výši 100 miliard rublů. Tyto peníze již byly vyčleněny.
Obecně lze říci, že všechny dodatečné výdaje, o kterých se chystám zmínit, jsou již v
rozpočtu zahrnuty.

Znovu zopakuji, že chudoba zůstává akutním problémem, který se nyní přímo dotýká více
než 9 procent obyvatelstva. Podle odborníků se míra chudoby u rodin s mnoha dětmi
pohybuje kolem 30 procent. Musíme si stanovit jasné cíle a důsledně jich dosahovat. Do
roku 2030 musí být celková míra chudoby v Rusku nižší než 7 procent a u početných
rodin nesmí být vyšší než 12 procent, tedy méně než polovina z dnešních 30 procent. To
znamená, že musíme klást zvláštní důraz na úsilí o snížení chudoby, a to především u
rodin s mnoha dětmi.

Vím, že překonat chudobu není snadné a je to naprosto systémové a víceodvětvové úsilí.
Proto, abych to zopakoval, je důležité zajistit, aby vše, co v této oblasti děláme, a každý
nástroj, který používáme, byl účinný a efektivní a přinášel hmatatelné reálné výsledky pro
naše lidi a naše rodiny.

Potřebujeme nepřetržité úsilí zaměřené na zlepšení kvality života rodin s dětmi a podporu
porodnosti. K dosažení tohoto cíle zahájíme nový národní projekt s názvem „Rodina“.

Nyní budu hovořit o několika konkrétních iniciativách.

Za prvé, kromě federálních programů realizují ruské regiony vlastní opatření na podporu
rodin s dětmi. Především bych chtěl poděkovat svým kolegům za tuto práci a navrhnout
poskytnutí další pomoci regionům, kde je porodnost pod celostátním průměrem. To je
důležité zejména pro střední a severozápadní Rusko. V roce 2022 mělo 39 regionů
úhrnnou plodnost pod celostátním průměrem. Do konce roku 2030 nasměrujeme do
těchto regionů nejméně 75 miliard rublů, aby mohly zvýšit své programy podpory rodiny.
Prostředky začnou být vypláceny v příštím roce.

Za druhé, v loňském roce bylo v Rusku postaveno více než 110 milionů metrů čtverečních
bytů, což je o 50 % více než nejvyšší úroveň ze sovětské éry, které bylo dosaženo v roce
1987. Tehdy bylo postaveno 72,8 milionu metrů čtverečních, nyní je výsledek 110 milionů.
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A co je ještě důležitější, za posledních šest let se miliony ruských rodin přestěhovaly do
většího nebo lepšího bydlení; více než 900 000 z nich využilo hypoteční program pro
rodiny – pro srovnání, ten byl spuštěn v roce 2018. V průběhu času jsme postupně
rozšiřovali nárok na tento program, od rodin se dvěma a více dětmi až po dnešní rodiny s
jedním dítětem. Program bude pokračovat až do července 2024. Navrhuji jeho další
prodloužení do roku 2030 při zachování jeho základních parametrů. Zvláštní pozornost je
třeba věnovat rodinám s dětmi mladšími šesti let; zvýhodněná úroková sazba půjček pro
tyto rodiny zůstane na šesti procentech.

Je tu ještě něco dalšího. Vláda v současné době dotuje 450 000 rublů hypotéky rodiny,
když se jim narodí třetí dítě. Také toto opatření navrhuji prodloužit až do roku 2030. Letos
si tento plán podpory vyžádá téměř 50 miliard rublů; částka se bude dále zvyšovat, ale
peníze na to máme.

Naším širším cílem je učinit nyní budované bydlení dostupnější pro rodiny a zajistit
systémovou obnovu bytového fondu v zemi.

Za třetí, v Rusku žijí více než dva miliony rodin se třemi a více dětmi. Je samozřejmé, že
jsme na tyto rodiny velmi hrdí.

Zde je to, co jsem chtěl v této souvislosti říci. Podívejte se na tato čísla – jsou to reálná
čísla. Mezi lety 2018 a 2022 se počet rodin s více dětmi v Rusku zvýšil o 26,8 procenta,
což je pozitivní výsledek.

Podepsal jsem exekutivní příkaz, kterým se vytváří jednotný národní status pro rodiny s
mnoha dětmi. To je to, o co lidé žádali. Na jeho ustanovení musíme navázat přijetím
konkrétních federálních a regionálních rozhodnutí, samozřejmě v souladu s přáním lidí.

Rodiny s mnoha dětmi mají tolik záležitostí, o které se musí postarat, takže rodiče musí
mít k dispozici více prostředků, aby mohli řešit své každodenní problémy. Navrhuji
zdvojnásobit daňový odpočet, který rodiče dostávají při narození druhého dítěte, na 2 800
rublů měsíčně a zvýšit tuto dávku na třetí a každé další dítě na 6 000 rublů.

Co to znamená? Uvedu příklad: rodině se třemi dětmi to umožní ušetřit 1 300 rublů
měsíčně. Navrhuji také zvýšit roční příjem započítávaný do tohoto odpočtu z 350 000 na
450 000 rublů. A toto podpůrné opatření musí platit automaticky, aniž by o něj lidé museli
žádat.

Samostatně bych se chtěl zmínit o dávce mateřského kapitálu. Dnes mohou rodiče při
narození prvního dítěte získat 630 000 rublů, a když přijde na svět druhé, dostane rodina
dalších 202 000 rublů. Tuto dávku jsme pravidelně upravovali o inflaci. Prozatím je
program mateřského kapitálu nastaven tak, aby vypršel začátkem roku 2026, ale navrhuji
jeho prodloužení minimálně do roku 2030.

Kolegyně a kolegové,
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chtěl bych poděkovat charitativním nadacím a veřejně prospěšným neziskovým
organizacím, které pomáhají starým lidem, lidem trpícím různými nemocemi a dětem s
postižením. Udělaly mnoho pro to, aby se problematika dlouhodobé péče dostala na
celostátní úroveň. Byly to právě ony, kdo na tyto otázky neustále upozorňoval.

Domnívám se, že je třeba tomuto systému přidělit více federálních finančních prostředků
a dodržovat jednotný vysoký standard péče. To zahrnuje i zlepšení její dostupnosti pro
přibližně půl milionu Rusů, kteří tento druh pomoci nejvíce potřebují.

Do roku 2030 musíme zajistit, aby 100 procent lidí, kteří tento druh dlouhodobé péče
potřebují, ji mohlo využívat.

V současné době průměrná délka života v Rusku přesáhla 73 let. Vrátili jsme se tak na
úroveň, na které jsme byli před pandemií COVID-19. Do roku 2030 by měla být průměrná
délka života v Rusku nejméně 78 let a v budoucnu, jak jsme plánovali, dosáhneme
úrovně 80 plus.

Zvláštní pozornost je třeba věnovat venkovským oblastem a regionům, kde je průměrná
délka života stále nižší, než je průměr Ruska. Na dosažení těchto cílů se zaměří národní
projekt Dlouhý a aktivní život. Zvláště důležité je prodloužit zdravé a aktivní období života
člověka, aby si mohl užívat rodinných aktivit, být s blízkými, dětmi a vnoučaty.

Budeme pokračovat v realizaci federálních projektů zaměřených na boj proti
kardiovaskulárním chorobám, rakovině a cukrovce.

Dále navrhuji zahájit nový komplexní program na ochranu mateřství a pomoci dětem a
dospívajícím udržet si dobré zdraví, včetně jejich reprodukčního zdraví, a zajistit tak, aby
se děti rodily zdravé a vyrůstaly ve zdravé dospělé a v budoucnu plodily zdravé děti.

Mezi priority nového programu by mělo patřit rozšíření národní sítě klinik pro zdraví žen a
modernizace perinatologických center, dětských klinik a nemocnic. Celkem v příštích
šesti letech navíc vyčleníme jen na výstavbu, opravy a vybavení zdravotnických zařízení
více než bilion rublů.

Dále. Počet Rusů, kteří se pravidelně věnují sportovním aktivitám, se v posledních letech
výrazně zvýšil. To je jeden z našich hlavních úspěchů. Musíme podporovat lidi, kteří
přebírají odpovědnost za své zdraví. Již v příštím roce zavedeme daňové úlevy pro ty,
kteří pravidelně podstupují plánované lékařské prohlídky a také úspěšně absolvují
standardní test fyzické zdatnosti GTO.

Vzpomínáte si na tento populární slogan? Každý si pamatuje ten vtip: „Přestaň pít – začni
lyžovat!“. Zdá se, že je to tak, čas nastal. Mimochodem, pokud jde o pití, dosáhli jsme
znatelného, pozitivního výsledku. Výrazně jsme totiž snížili spotřebu alkoholu, především
silného, aniž bychom zaváděli nějaká extrémní omezení, což by jistě mělo zlepšit
zdravotní stav národa.
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Navrhuji nasměrovat federální peníze do výstavby dalších minimálně 350 sportovišť
ročně v regionech, především v malých městech a na venkově. Mohlo by se jednat o
víceúčelová sportoviště a také o stavby, které lze rychle postavit a které by mohly
využívat děti, dospělí i rodiny. Na tento účel vyčleníme v příštích šesti letech přibližně 65
miliard rublů z federálních peněz.

Podmínky pro sportování musí vytvořit také univerzity, odborné školy, školy a předškolní
zařízení. Mimochodem, mnoho našich mateřských škol bylo otevřeno ještě v sovětské
éře a potřebují rekonstrukci. V příštím roce pro ně zahájíme rozsáhlý program obnovy. O
této problematice slýchám od lidí, se kterými mluvím, neustále.

Pokud jde o školy, asi 18 500 budov potřebuje zásadní opravy. Pomůžeme krajům
vypořádat se s nevyřešenými problémy v tomto sektoru, aby mohly přejít od naléhavých
oprav k plánovaným. Soudě podle toho, čeho bylo dosud dosaženo, jsme na dobré cestě.
Celkově vyčleníme více než 400 miliard rublů na provádění velkých oprav ve školkách a
školách.

Kromě toho navrhuji obnovu nebo otevření zdravotnických kabinetů ve školách, které
tento typ služeb potřebují. Dnes, myslím tím v letech 2022-2023, mělo zdravotnické
prostory pouze 65 procent z 39 tisíc škol, které máme (a celkem máme 39 440 škol), což
znamená, že zde máme co zlepšovat.

Je tu ještě jedno důležité téma. Mnoho velkých měst se rychle rozrůstá, což zase zvyšuje
zátěž jejich sociálních služeb. Mnoho škol muselo přejít na dvousměnný nebo dokonce
třísměnný provoz. To je samozřejmě výzva a musíme se s ní vypořádat. Budeme muset
zapojit federální zdroje na řešení tohoto problému tím, že v nejpostiženějších městech,
která se potýkají s přeplněnými vzdělávacími zařízeními, postavíme nejméně 150 škol a
více než 100 školek. ...

Průměrná mzda v ekonomice se v jednotlivých regionech liší, což znamená, že příjmy lidí
ve veřejném sektoru se někdy značně liší i v sousedních subjektech federace. Práce
učitelů a lékařů je však náročná a vyžaduje, aby přijali mimořádnou odpovědnost bez
ohledu na to, kde se nacházejí. Tento velký rozdíl v platech mezi regiony je bezpochyby
nespravedlivý.

Vím, že je to stará, složitá a kapitálově náročná záležitost, pokud ji mohu takto řešit.
Diskutoval jsem o tom se svými kolegy z federálních úřadů, s hejtmany krajů, s učiteli,
lékaři a dalšími odborníky. A je jasné, že s tím musíme něco udělat.

Nebudu teď zacházet do podrobností, ale je to zcela jistě složitá záležitost. Členové
parlamentu a vlády vědí, o čem mluvím. Žádám vládu, aby v roce 2025 koordinovala
nový systém odměňování zaměstnanců veřejného sektoru v rámci stávajících pilotních
projektů v regionech a v roce 2026 přijala konečné rozhodnutí pro celou zemi.

Samostatná otázka souvisí s vytvořením dalších pobídek pro přilákání mladých odborníků
do škol, kde uvidí profesní a kariérní příležitosti. Za tímto účelem schválíme cílené
přidělení více než 9 miliard rublů z federálního rozpočtu na zlepšení infrastruktury
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vysokých škol připravujících učitele.

Náš systém školního vzdělávání byl vždy proslulý svými inovativními učiteli a jedinečnými
výukovými metodami. Právě týmy takových učitelů se budou podílet na vytváření
perspektivních škol. Výstavba prvních vedoucích škol tohoto typu začne v letošním roce v
Rjazaňské, Pskovské, Belgorodské, Nižněnovgorodské a Novgorodské oblasti. Následně
budou vybudovány ve všech federálních okruzích, na Dálném východě, Sibiři a Donbasu.
Celkem do roku 2030 otevřeme 12 takových škol.

Co se týče obsahu vzdělávání, musí být zátěž našich dětí přiměřená a vyvážená. A
rozhodně není dobré, když se děti při výuce učí jedno a při zkouškách se ptají na úplně
jiné věci. Tento, mírně řečeno, rozpor mezi učebními osnovami a otázkami kladenými při
zkouškách, který se bohužel stává, nutí rodiče najímat si soukromé učitele, což si ne
každá rodina může dovolit. Žádám kolegy ve vládě, aby ve spolupráci s učiteli a rodiči
tento nanejvýš zjevný problém vyřešili.

V této souvislosti bych chtěl říci několik slov k jednotné státní maturitě. která je, jak
všichni víme, předmětem široké veřejné diskuse a debaty. Je pravda, že mechanismus
jednotné zkoušky je třeba zlepšit.

Co v této fázi navrhuji? Navrhuji udělat ještě jeden krok, a to dát maturantům druhou
šanci. Konkrétně budou mít možnost opakovat zkoušku z některého z předmětů jednotné
zkoušky před koncem přijímacího období na vysoké školy, aby mohli znovu předložit nové
známky. Tyto záležitosti se mohou zdát přízemní, ale ve skutečnosti jsou pro lidi poměrně
důležité.

Kolegyně a kolegové,

v loňském roce rostla ruská ekonomika rychleji než ekonomika světová a překonali jsme
nejen přední země EU, ale i všechny ekonomiky G7. V této souvislosti bych rád
poznamenal toto: velkou zásluhu na tom mají obrovské rezervy vytvořené v posledních
desetiletích.

Podíl nekomoditních odvětví na struktuře růstu nyní činí hodně přes 90 procent, což
znamená, že ekonomika se stala komplexnější a technologičtější, a tedy i mnohem
udržitelnější. Rusko je největší evropskou ekonomikou z hlediska hrubého domácího
produktu a parity kupní síly a pátou největší ekonomikou světa.

Tempo a hlavně kvalita růstu umožňují doufat a dokonce tvrdit, že v blízké budoucnosti
budeme schopni udělat další krok vpřed a stát se čtvrtou největší ekonomikou světa.
Takový růst by měl mít přímý vliv na příjmy domácností.

Podíl mezd na národním HDP by se měl během příštích šesti let zvýšit. Minimální mzdu
upravujeme s předstihem před mírou inflace a průměrným tempem růstu mezd v
ekonomice. Od roku 2020 se minimální mzda zvyšuje o 50 % z 12 000 na 19 000 rublů
měsíčně. Do roku 2030 se minimální mzda téměř zdvojnásobí na 35 000 rublů, což se
jistě projeví v počtu sociálních dávek a platů ve veřejném a hospodářském sektoru.
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Jsme si vědomi rizik a faktorů, které mohou vést ke zpomalení hospodářského růstu a
našeho pokroku obecně. Patří k nim především nedostatek kvalifikovaných pracovníků a
našich vlastních vyspělých technologií, v některých oblastech dokonce jejich úplný
nedostatek. V tomto ohledu musíme být aktivní, a proto se dnes budu těmto dvěma
strategicky důležitým tématům věnovat podrobněji.

Začnu personálem. Rusko má početnou mladou generaci. Kupodivu se potýkáme s
demografickými problémy souvisejícími s růstem populace, ale přesto máme poměrně
početnou mladou generaci. V roce 2030 bude mít tato země 8,3 milionu lidí ve věku 20 až
24 let a v roce 2035 9,7 milionu, tedy o 2,4 milionu více než nyní. To je bezpochyby mimo
jiné důsledek demografických opatření z předchozích let.

Důležité je, že z dnešních teenagerů by se měli stát profesionálové připravení pracovat v
ekonomice 21. století. Na to se zaměřuje nový národní projekt Personnel.

Hodně jsme o tom diskutovali, ale opravdu je třeba posílit propojení všech stupňů
vzdělávání od školy až po univerzitu. Měly by pracovat jako jeden celek pro společný
výsledek. Důležité je samozřejmě zapojení budoucích zaměstnavatelů. V letošním roce
byl na všech školách v celé zemi spuštěn systém kariérového poradenství. Žáci od
šestých tříd se mohou seznámit s různými obory.

Nyní vyzývám vedoucí podniků, výzkumných a zdravotnických středisek, aby školáky
vybízeli k jejich návštěvě. Ať si prohlédnou dílny, jak mi bylo nabídnuto při jedné z mých
cest, muzea a laboratoře. Prosím, určitě se k tomuto úsilí připojte.

Podpora úzké spolupráce mezi vzdělávacími institucemi a reálnou ekonomikou nás vedla
v projektu Professionalitet na podporu odborného vzdělávání. Umožnil nám mimo jiné
aktualizovat vzdělávací programy pro letectví, stavbu lodí, farmaceutický, elektronický a
obranný průmysl.

Do roku 2028 budeme muset pro tato odvětví vyškolit přibližně milion vysoce
kvalifikovaných pracovníků a zároveň zajistit, aby systém odborného vzdělávání jako
celek přešel na tyto přístupy, a to i pokud jde o rozvoj lidských zdrojů pro školy,
nemocnice, ambulance, sektor služeb, cestovní ruch, kulturní instituce a kreativní
průmysl.

Samostatně pak ukládám vládě, aby ve spolupráci s regiony připravila program
rekonstrukce a vybavení institucí odborného vzdělávání. Toto úsilí musí jít nad rámec
renovace vzdělávacích zařízení a zahrnovat také sportovní zařízení a studentské koleje
sloužící těmto odborným školám a učilištím. Na tyto účely vyčleníme v příštím šestiletém
období 120 miliard rublů federálních prostředků.

V příštích šesti letech také vynaložíme dalších 124 miliard rublů na provedení
generálních oprav přibližně 800 vysokoškolských kolejí.
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Pokud jde o vysoké školství obecně, naším úkolem je rozvíjet výzkumná a vzdělávací
centra po celé naší zemi. Za tímto účelem vybudujeme do roku 2030 25 univerzitních
kampusů. O tom jsme již hovořili, ale je třeba to zopakovat. Navrhuji, abychom tento
program rozšířili a vybudovali nejméně 40 takových studentských kampusů.

K tomu budeme muset z federálního rozpočtu vyčlenit asi 400 miliard rublů, abychom
zajistili studentům, doktorandům, pracovníkům fakult a mladým rodinám vše, co potřebují
ke studiu, práci a výchově dětí.

Celkově musíme prosít všechny různé situace, s nimiž se mladé matky nebo mladí rodiče
ve svém životě potýkají, a využít tyto informace k doladění a zlepšení veřejných služeb,
sociálního sektoru, zdravotnictví a také městské a venkovské infrastruktury. Žádám vládu
a region, aby při práci na této agendě věnovaly náležitou pozornost.

Pokračujeme-li dále, v loňském projevu jsem oznámil zásadní změny ve fungování
našeho systému vysokoškolského vzdělávání a hovořil jsem o potřebě využívat
osvědčené národní postupy. Základy budoucího úspěchu v profesi se kladou v prvních
letech studia na vysoké škole, kdy se vyučují základní předměty. Jsem přesvědčen, že
těm, kteří tyto předměty vyučují, musíme nabídnout vyšší platy. Proto žádám vládu, aby
navrhla konkrétní způsoby, jak toho dosáhnout, a aby od 1. září zahájila pilotní projekt.

To si vyžádá další zdroje. Podle předběžných odhadů by se jednalo o 1,5 miliardy v
letošním roce a 4,5 miliardy v následujícím období. Tyto částky jsme zohlednili v našich
projekcích.

Je pro nás důležité posílit možnosti a kvalitu národního systému vysokoškolského
vzdělávání, podpořit univerzity, které usilují o rozvoj. Tyto cíle plní náš program Priorita
2030. Finanční prostředky na něj byly vyčleněny do konce letošního roku. Rozhodně
navrhuji jeho prodloužení o dalších šest let a přidělení dalších 190 miliard rublů.

Kritéria efektivity pro zúčastněné univerzity by měla zahrnovat personální a technologické
projekty s ruskými regiony, průmyslem a sociálním sektorem, vytváření efektivních
inovativních firem a start-upů a schopnost přilákat zahraniční studenty. Kromě toho
budeme všechny ruské univerzity, vysoké školy a technické školy určitě hodnotit podle
poptávky po jejich absolventech ze strany trhu práce a růstu jejich mezd.

Přátelé,

Chtěl bych říci několik slov o technologickém základu rozvoje, a zde je věda jistě
základním kamenem. Na setkání s vědci z Ruské akademie věd, která letos oslavila 300.
výročí svého založení, jsem řekl, že Rusko ani v těch nejtěžších obdobích nikdy
nerezignovalo na řešení svých základních imperativů, vždy myslelo na budoucnost a my
musíme dělat totéž i nyní. Ve skutečnosti se o to snažíme.

Například žádná jiná země na světě nedisponuje takovou škálou megavědeckých
zařízení, jakou má dnes Rusko. Tato centra poskytují jedinečné možnosti pro naše vědce
i pro naše partnery, výzkumníky z jiných zemí, které zveme ke spolupráci.
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Ruská vědecká infrastruktura je naší silnou konkurenční výhodou, a to jak v rámci
základního výzkumu, tak při vytváření inovací pro farmacii, biologii, medicínu,
mikroelektroniku, chemii a nové materiály, stejně jako pro vesmírné programy.

Jsem přesvědčen, že bychom měli více než zdvojnásobit celkové veřejné i soukromé
investice do výzkumu a vývoje, a to až na dvě procenta HDP do roku 2030. To by mělo
Rusku zajistit místo jedné z předních světových vědeckých velmocí.

Rád bych zopakoval, že soukromý byznys by měl současně zvýšit investice do vědy, a to
do roku 2030 minimálně na dvojnásobek současných programů. Rozumí se, že tyto
prostředky by měly být vynaloženy efektivně, měly by napomáhat dosažení konkrétního
výsledku v každém konkrétním výzkumném projektu. V tomto ohledu je třeba využít
pozitivních zkušeností z našich federálních výzkumných programů v oblasti genetiky a
zemědělství, jakož i projektů podporovaných Ruskou vědeckou nadací. ...

V roce 1999 dosáhl podíl dovozu v naší zemi 26 % HDP, což znamená, že dovoz tvořil
téměř 30 % našeho trhu. V loňském roce to bylo 19 procent HDP, tedy 32 bilionů rublů.
Do roku 2030 musíme dosáhnout úrovně dovozu maximálně 17 procent HDP.

To znamená, že musíme sami vyrábět mnohem více spotřebního a dalšího zboží, včetně
léků, zařízení, obráběcích strojů a vozidel. Nejsme schopni vyrábět všechno a ani to
nepotřebujeme, ale vláda ví, na čem musí pracovat.

Chtěl bych upozornit, že v příštích šesti letech by se hrubá přidaná hodnota ve
zpracovatelském průmyslu měla oproti roku 2022 zvýšit nejméně o 40 procent. Tento
zrychlený rozvoj průmyslu znamená vznik tisíců nových podniků a moderních vysoce
placených pracovních míst.

Jakýsi průmyslový „jídelníček“ jsme již připravili. Podniky, které realizují průmyslové
projekty, si budou moci vybrat vhodná podpůrná opatření, dohody o ochraně investic a
investičních pobídkách, zvláštní investiční smlouvy, klastrovou investiční platformu a
podobně. Takových nástrojů jsme vymysleli a již realizujeme velké množství. A tyto
mechanismy budeme dále rozvíjet.

V příštích šesti letech navíc vyčleníme 120 miliard rublů na dotování podnikových
projektů výzkumu a vývoje a na posílení systému průmyslových hypoték. Tento program
také využijeme k dodatečné výstavbě a rekonstrukci více než 10 milionů metrů
čtverečních průmyslových ploch.

K tempu, kterého jsme již dosáhli, bych chtěl pro srovnání dodat následující.

Pojďme si tedy udělat několik srovnání. V Rusku dnes ročně postavíme asi čtyři miliony
metrů čtverečních průmyslových ploch. To je podstatný ukazatel modernizace našich
průmyslových kapacit jako takových, a jak jsem uvedl, dodatečně postavíme 10 milionů
metrů čtverečních.
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Dále budeme investovat 300 miliard rublů do Fondu rozvoje průmyslu. Jeho kapitál téměř
zdvojnásobíme a zaměříme jeho pozornost na podporu projektů v oblasti špičkových
technologií. Nejméně 200 miliard rublů navíc vyčleníme v rámci klastrové inovační
platformy na dotování úrokových sazeb pro projekty, které vyrábějí prioritní průmyslové
výrobky.

Navrhuji zvýšit základnu pro výpočet odpisů, abychom stimulovali modernizaci
průmyslových zařízení ve výrobním sektoru. Bude činit 200 procent výdajů na zařízení
ruské výroby a výzkum a vývoj. Možná to zní nudně, ale vysvětlím, co to znamená.
Pokud podnik nakoupí soustruhy ruské výroby za 10 miliard rublů, může si snížit daňový
základ o 20 milionů rublů. Jedná se o významnou pomoc.

Budeme pokračovat v rozvoji průmyslových technologických parků zaměřených na malé
a střední podniky v prioritních technologických oblastech. Je důležité využívat výhod
klastrového přístupu, kdy firmy rostou společně se svými subdodavateli a dodavateli a
jejich spolupráce bude mít blahodárný vliv na všechny strany. Rád bych vládu upozornil,
že do roku 2030 musíme vytvořit alespoň 100 takových platforem. Budou působit jako
místa růstu na celém území státu a podpoří investice.

Stanovili jsme si cíl přidat do roku 2030 70 procent investic v klíčových odvětvích.
Mimochodem, měli jsme zde dobrou dynamiku; vlastně bych řekl, že velmi dobrou.
Dobrá.

V roce 2021 činil kumulativní nárůst investic 8,6 procenta oproti cílové hodnotě 4,5
procenta. V roce 2022 to bylo 15,9 procenta při cílové hodnotě 9,5 procenta. V prvních
devíti měsících roku 2023 činil nárůst 26,6 procenta, když plán na tento rok byl 15,1
procenta. Musíme pokračovat v plnění plánu.

Náš bankovní systém a burza musí plně zajistit příliv kapitálu do ekonomiky, do reálného
sektoru, a to i prostřednictvím projektového a kapitálového financování. V příštích dvou
letech budou prostřednictvím kapitálových fondů podpořeny průmyslové projekty v
hodnotě více než 200 miliard rublů. V podstatě to znamená, že rozvojová korporace
VEB.RF a několik komerčních bank vstoupí do základního kapitálu high-tech podniků a
budou jim pomáhat v nejaktivnější fázi růstu.

Již jsem vydal pokyn k zavedení zvláštního režimu IPO pro společnosti z prioritních high-
tech odvětví. Chtěl bych upozornit své kolegy z ministerstva financí a centrální banky, že
musíme urychlit spuštění tohoto mechanismu, včetně kompenzace nákladů společnosti
spojených se vstupem cenných papírů na burzu. To je třeba učinit bezodkladně.

Opět je třeba, aby ruský akciový trh hrál větší roli jako zdroj investic. Jeho kapitalizace by
se měla do roku 2030 zdvojnásobit ze současné úrovně na 66 % HDP. Současně je
důležité, aby jednotlivci měli možnost přispívat k rozvoji země a zároveň mohli těžit z
investování svých úspor do projektů s nízkým rizikem.

Rozhodnutí již padlo: dobrovolné investice do nestátních penzijních fondů do výše 2,8
milionu rublů budou pojištěny státem, což znamená garanci výnosu.
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Kromě toho budou dlouhodobé individuální investiční účty pojištěny až do výše 1,4
milionu rublů. Rozšíříme jednotný daňový odpočet na individuální investice do
dlouhodobých finančních nástrojů až do výše 400 000 rublů ročně.

Zároveň považuji za účelné zavést nový nástroj známý jako spořicí certifikát. Zakoupením
tohoto produktu budou fyzické osoby ukládat své úspory v bankách po dobu delší než tři
roky. Certifikát bude neodvolatelný, proto banky nabídnou svým klientům atraktivnější
úrokovou sazbu. Kromě toho budou mít držitelé spořicích certifikátů své peníze pojištěny
státem až do výše 2,8 milionu rublů, což je dvakrát více než běžné pojištění bankovních
vkladů.

Chtěl bych zdůraznit, že všechna opatření státní podpory investic a vytváření a
modernizace průmyslových zařízení by měla vést k vyšším platům a lepším pracovním
podmínkám a sociálním balíčkům pro zaměstnance.

Samozřejmě, že ruské podniky musí zásadně působit v rámci naší národní jurisdikce a
zdržet se přesunu svých prostředků do zahraničí, kde, jak se ukazuje, můžete přijít o
všechno. Takže teď musíme s kolegy z podnikatelské sféry pořádat brainstormingy,
abychom vymysleli způsoby, jak jim pomoci získat jejich peníze zpět. V první řadě tam
své peníze nepřevádějte. Tak nebudeme muset vymýšlet, jak je získat zpět.

Ruské podniky musí investovat své prostředky do Ruska, jeho regionů, do rozvoje firem a
školení zaměstnanců. Naše silná a suverénní země jim nabízí bezkonkurenční ochranu
jejich majetku a kapitálu. ...

Stojíme před další celosystémovou výzvou. S federální podporou mnohé regiony výrazně
zvýšily tempo stěhování obyvatel z chátrajících paneláků. Za posledních 16 let se do
nových bytů přestěhovalo celkem 1,73 milionu lidí a je důležité, abychom toto tempo v
příštích šesti letech neztratili. Vyzývám vládu, aby vypracovala a zahájila nový program
pro stěhování obyvatel ze zchátralých a stavebně nebezpečných budov.

Pokud jde o bydlení a inženýrské sítě, zrychlíme tempo modernizace inženýrské
infrastruktury. Do roku 2030 bude na tyto účely vyčleněno celkem 4,5 bilionu rublů, včetně
soukromých prostředků.

Budeme pokračovat v realizaci projektu Čistá voda. Čistá voda je hlavní prioritou pro
mnoho našich městských i venkovských oblastí. Jde nám především o spolehlivé
zásobování kvalitní pitnou vodou.

Samostatným tématem je distribuce plynu. Naše plány zahrnují zásobování tímto
ekologickým palivem měst a okresů v Jakutsku a Burjatsku, dále Chabarovska,
Přímořského a Zakavkazského kraje, Murmanského a Amurského kraje, Židovské
autonomní oblasti, Karélie a velkého ruského města Krasnojarsk. LNG budeme dodávat
také na Kamčatku a do některých dalších regionů.
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To samozřejmě umožní rozšířit program sociálních dodávek plynu, který byl již využit k
bezplatnému vybudování infrastruktury pro distribuci plynu k vlastnickým hranicím 1,1
milionu pozemků. Žádosti přijímáme i nadále a pomáháme oprávněným skupinám
občanů, včetně rodin účastníků speciální vojenské operace, s instalací plynovodů v rámci
jejich pozemků.

Samostatnou poznámkou jsou zahrádkářská nekomerční partnerství v hranicích mnoha
obcí vybavených plynovými sítěmi. Po léta, někdy i z generace na generaci, se lidé starají
o své pozemky a nyní staví domy vhodné pro celoroční bydlení, ale nemohou se připojit k
síti, protože tato partnerství nejsou zahrnuta do programu rozvoje sociální plynové
infrastruktury.

Tento problém se týká milionů domácností a musí být vyřešen v zájmu našich občanů,
což znamená, že program rozvoje sociální plynové infrastruktury by měl být rozšířen i na
ně a rozvodná síť by měla být rozšířena až k hranicím těchto partnerství.

Podpořeni budou také obyvatelé odlehlých severních a dálnovýchodních území, kde plyn
ze sítě nebude v dohledné době dostupný. Dnes vytápějí své domovy uhlím nebo
dřevem. Nyní si díky státním dotacím budou moci pořídit moderní a v tuzemsku
vyráběná, ekologicky bezpečná zařízení. Nejpotřebnější rodiny by měly být podpořeny
jako první. Na tyto účely vyčleníme dalších 32 miliard rublů.

Budeme rozvíjet veřejnou dopravu s ohledem na dnešní ekologické standardy a snížíme
její průměrné stáří. Do roku 2030 dostanou ruské regiony navíc 40 000 autobusů,
trolejbusů, tramvají a elektrobusů. Na tento program obnovy veřejné dopravy vyčleníme z
federálního rozpočtu dalších 150 miliard rublů.

Obměníme také vozový park školních autobusů tempem nejméně 3 000 vozidel ročně,
což je důležité zejména pro malá města a venkovské oblasti. Mluví o tom jak obyvatelé,
tak i starostové obcí a regionů. Tento program je skutečně velmi důležitý. Proto na nákup
školních autobusů vyčleníme dalších 66 miliard rublů. A samozřejmě musí být buď celé
vyrobeny v Rusku, nebo s vysokým stupněm lokalizace.

Jak víte, v rámci projektu Čisté ovzduší se nám podařilo snížit škodlivé emise v ovzduší
ve 12 průmyslových centrech Ruska, přičemž v loňském roce se k němu připojilo dalších
29 měst. Objem škodlivých emisí do ovzduší v celé zemi je třeba snížit na polovinu. K
tomuto cíli budeme postupovat krok za krokem. K vyhodnocování výsledků bude vytvořen
komplexní systém monitorování kvality životního prostředí.

Za posledních pět let se podařilo vyčistit tisíce kilometrů řek a břehů a snížit znečištěný
odtok do Volhy téměř o polovinu. Nyní navrhuji stanovit cíl snížit znečištění hlavních
ruských vodních ploch na polovinu.

Za posledních pět let bylo odstraněno 128 velkých skládek ve městech a 80 míst
nahromaděných ekologických škod, které doslova otravovaly život lidem v 53 regionech
Ruska. Do bezpečného stavu byla uvedena území skládky Krasnyj Bor, Bajkalské
celulózky a papírny a Usolje-Sibirskoje.
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V této souvislosti bych, kolegyně a kolegové, rád zdůraznil, že na těchto místech byla
zatím provedena jen nejnutnější opatření, ale tím to zdaleka nekončí. V žádném případě
by neměly být ponechány v takovém stavu, v jakém jsou nyní. Musíme tyto práce
dokončit a vytvořit tam veškerou potřebnou infrastrukturu.

Celkově budeme pokračovat v odstraňování nejnebezpečnějších míst nahromaděných
ekologických škod. V příštích šesti letech musí být vyčištěno nejméně 50 těchto lokalit.

Je třeba vytvořit pobídky pro podniky, zavést ekologické technologie a přejít na oběhové
hospodářství. Navíc jsme vlastně od základu vytvořili vyspělé odvětví nakládání s
odpady: bylo vybudováno 250 podniků na zpracování a likvidaci odpadů. Cílem je do roku
2030 vytřídit veškerý pevný odpad a vše, co je třeba vytřídit, a alespoň čtvrtinu z něj
znovu využít. Na tyto projekty vyčleníme další finanční prostředky a společně s podniky
vybudujeme přibližně 400 nových zařízení pro nakládání s odpady a osm ekologických
průmyslových parků.

Co bych chtěl ještě říci? Na setkáních na Dálném východě, na Sibiři a v dalších
regionech se hodně mluvilo o potřebě zachovat naše bohatství lesní půdy, vypořádat se s
nelegální těžbou dřeva a chránit naše lesy. Tato problematika u veřejnosti nesmírně
rezonuje. Je důležitá téměř pro každého člověka. Všichni zde spojujeme své úsilí a
situace se postupně mění.

Velmi důležitý milník – od roku 2021 Rusko obnovuje více lesní půdy, než kolik jí vykácí.
Chtěl bych poděkovat všem dobrovolníkům, studentům škol a univerzit a všem, kteří
sázeli stromy a podíleli se na ekologických aktivitách, a samozřejmě i podnikům, které
tyto projekty podpořily. V obnově lesů, parků a zahrad, včetně těch v okolí metropolí a
průmyslových center, budeme určitě pokračovat. ...

O něčem bych se chtěl zmínit zvlášť. Pravidelně se setkávám s účastníky speciální
vojenské operace, včetně vojáků z povolání a dobrovolníků, stejně jako s lidmi civilních
profesí, kteří byli mobilizováni do vojenské služby. Ti všichni se chopili zbraní a povstali
na obranu naší vlasti.

Víte, dívám se na tyto odvážné muže, někdy velmi mladé, a bez nadsázky mohu říci, že
mé srdce přetéká hrdostí na náš lid, náš národ a zejména na tyto lidi. Lidé jako oni
bezpochyby neustoupí, nezklamou a nezradí.

Měli by zaujmout vedoucí pozice v systému vzdělávání a výchovy mladých lidí, ve
veřejných spolcích, státních podnicích i soukromých firmách, ve spolkové a komunální
správě. Měli by stát v čele regionů a podniků i velkých národních projektů. Někteří z
těchto hrdinů a vlastenců jsou v každodenním životě poměrně nenápadní a zdrženliví.
Nechlubí se svými úspěchy ani nemluví ve velkém. V klíčových okamžicích dějin však
takoví lidé vystupují do popředí a přebírají odpovědnost. Lidem, kteří myslí na vlast a žijí
s ní jako jeden celek, lze svěřit budoucnost Ruska.
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Víte, že slovo „elita“ ztratilo velkou část své důvěryhodnosti. Ti, kteří pro společnost nic
neudělali a považují se za kastu obdařenou zvláštními právy a výsadami – zejména ti,
kteří v 90. letech využili nejrůznějších ekonomických procesů, aby si namastili kapsy –
rozhodně elitou nejsou. Zopakujme, že skutečnou elitou jsou ti, kdo slouží Rusku,
pracovití a vojáci, spolehliví, důvěryhodní lidé, kteří svou loajalitu Rusku prokázali skutky,
jedním slovem důstojní lidé.

V této souvislosti bych rád oznámil nové rozhodnutí, které je podle mého názoru důležité.
Od zítřka, 1. března 2024, se budou moci veteráni speciálních vojenských operací, stejně
jako vojáci a důstojníci, kteří v současné době bojují v aktivních jednotkách, ucházet o
zařazení do první třídy speciálního programu přípravy personálu. Říkejme mu Čas hrdinů.
Popravdě řečeno, tento nápad mě napadl, když jsem se setkal s petrohradskými
studenty, kteří sloužili ve speciální vojenské operaci. Tento program bude postaven podle
standardů našich nejlepších projektů, a to Vyšší školy veřejné správy, známé také jako
„škola gubernátorů“, a soutěže Lídři Ruska. Jejich absolventi obvykle dosahují vysokých
funkcí v mnoha sférách, a dokonce se stávají ministry a hlavami regionů.

Přihlásit se mohou příslušníci aktivní armády a veteráni s vysokoškolským vzděláním a
manažerskými zkušenostmi, a to bez ohledu na jejich hodnost či postavení. Důležité je,
aby tito jedinci prokázali své nejlepší vlastnosti, ukázali, že umí vést své druhy.

Studium bude zahájeno v následujících měsících. Mentory první kohorty účastníků budou
vysocí úředníci vlády, prezidentské kanceláře, federálních ministerstev a agentur,
hejtmani krajů a našich největších podniků. V budoucnu tyto programy vzdělávání
pracovníků rozšíříme, zahájíme manažerské kurzy na Prezidentské akademii národního
hospodářství a veřejné správy a považuji za účelné zvýšit status akademie na legislativní
úrovni.

Kromě toho budou mít veteráni a účastníci speciální vojenské operace přednostní právo
na vstup do vysokoškolských programů v civilních oborech na našich předních
univerzitách.

Chtěl bych požádat Ministerstvo obrany a všechny velitele jednotek, aby podpořili zájem
svých vojáků a důstojníků o vstup do nového programu vzdělávání personálu, umožnili
jim podat přihlášku a fyzicky se zúčastnit výuky. Chtěl bych poznamenat, že účastníci
speciálních vojenských operací, včetně vojínů, četařů a bojových důstojníků, již tvoří
páteř našich ozbrojených sil. A jak jsem již řekl, ti, kteří hodlají pokračovat ve své
vojenské kariéře, budou přednostně povyšováni, přijímáni do velitelských kurzů,
vojenských škol a akademií.

Přátelé,

Nezávislost, soběstačnost a suverenitu je třeba dokazovat a potvrzovat každý den. To je
naše odpovědnost za současnost a budoucnost Ruska, kterou nemůže udělat nikdo jiný
než my. Jde o naši vlast, vlast našich předků, a nikdo ji nebude potřebovat a vážit si jí tak
jako my – kromě našich potomků, kterým musíme předat silnou a prosperující zemi.
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V posledních několika letech jsme úspěšně vybudovali systém řízení a realizovali naše
národní projekty opírající se o velké množství dat a moderní digitální technologie. To nám
umožnilo zvýšit efektivitu, řídit rizika, vycházet z celého množství dostupných informací a
neustále dolaďovat naše projekty a programy a zároveň se opírat o zpětnou vazbu od
našich lidí.

Chtěl bych poděkovat svým kolegům z vlády, agentur a regionů, kteří tento systém po
celé ty roky pečlivě budovali – během pandemie i tváří v tvář sankční agresi vůči Rusku.
Vím, že to byla náročná a obtížná práce, ale hlavní je, že se již vyplácí. Vidíme to na
výsledcích.

Přesně podle této logiky budeme postupovat i nadále. Je třeba podpořit a vzájemně
koordinovat všechny národní projekty, o kterých jsem dnes hovořil. Rád bych znovu
zdůraznil, že se nejedná o projekty samostatných resortů. Měly by pracovat pro společné
cíle celého systému a pro naše národní rozvojové cíle. Vzhledem k tomu bych chtěl
požádat Ruskou lidovou frontu, aby pokračovala v monitorování realizace rozhodnutí na
všech úrovních vlády.

Rád bych zdůraznil, že hlavní výsledek našich programů se neměří v tunách, kilometrech
nebo vynaložených penězích. Hlavní je, aby lidé viděli ve svém životě změny k lepšímu.
Rozsah historických výzev, kterým Rusko čelí, vyžaduje mimořádně jasnou a
koordinovanou práci státu, občanské společnosti a podnikatelské sféry.

Považuji za nezbytné nejen připravit návrh rozpočtu na příští tři roky, ale také naplánovat
všechny hlavní výdaje a investice dále, až do roku 2030. Jinými slovy, musíme
vypracovat výhledový šestiletý plán rozvoje naší země, který určitě doplníme o nové
iniciativy. Život si v něm samozřejmě udělá své vlastní úpravy.

Dlouhodobé plány mapujeme navzdory tomuto složitému období, navzdory současným
zkouškám a obtížím. Program, který jsem v dnešním projevu předložil, vychází z faktů a
řeší zásadní věci. Je to program silné suverénní země, která hledí do budoucnosti s
důvěrou. Máme zdroje i obrovské možnosti, abychom dosáhli cílů, které jsme si stanovili.
...

Putin’s State-Of-The-Union Address, to Compare with Biden’s on March 7th vyšel
9.3.2024 na orientalreview.su. Překlad v ceně 3231 Kč Zvědavec.

Známka 1.1 (hodnotilo 51)

Oznámkujte kvalitu článku jako ve škole
 (1-výborný, 5-hrozný)

1  2  3  4  5 

Diskuze

0 příspěvků
 ( 0 nových)

https://orientalreview.su/2024/03/09/putins-state-of-the-union-address-to-compare-with-bidens-on-march-7th/?doing_wp_cron=1710283188.6404240131378173828125#
https://zvedavec.news/nazory-10036.htm
https://zvedavec.news/nazory-10036.htm?status=new
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«  Nad válkou NATO na Ukrajině...

Káva pro Zvědavce

22

Být v obraze něco stojí.
 Připojte se k ostatním a staňte se 

 také sponzorem Zvědavce, stačí 
 částka v hodnotě jedné kávy měsíčně.

Za měsíc březen přispělo 34 čtenářů částkou 7 538 korun, což je 22 % měsíčních
nákladů provozu Zvědavce.

Bankovní spojení: 2000368066/2010
 

 
IBAN: CZ4720100000002000368066

 Ze Slovenska 2000368066/8330
 IBAN: SK5883300000002000368066

BIC/SWIFT: FIOBCZPPXXX

Bitcoin:
 bc1q40mwpus89teua4ruhxrtal6v45lc3ye5a9ttud

 

 
Další možnosti platby ›

Ve zkratce

Blázen a idiot12.03.24 19:07 Evropská unie 0
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Velké vyvlastnění. Jak vám chtějí vzít všechno? Už je to připravené, zbývá jen otázka
kdy.12.03.24 19:02 Neurčeno 0

Maďaři si předvolali velvyslance USA, vadí jim Bidenova slova o Orbánovi 12.03.24 18:31
Maďarsko 0

Ukrajinský premiér by rád ovlivnil i volby na Slovensku12.03.24 18:05 Česká republika 0

Trump - ani cent na Ukrajinu!11.03.24 18:04 USA 0

Kvůli Rusku vyzvala vláda k vypnutí dezinformací. Ilegální, řekl poprvé soud11.03.24
10:23 Česká republika 1

Je potřeba „vyvěsit bílou vlajku“10.03.24 19:51 Vatikán 3

The Washington Times - Psychiatrička má podezření, že Biden užívá amfetamin.10.03.24
17:54 USA 2

V Bruselu proběhla simulace potravinové krize v Evropě!09.03.24 18:43 Evropská unie 2

Stojí za připomenutí: Ne, své syny vám nedám!09.03.24 18:38 Česká republika 2

Generál Coustou: "Nepřítelem není Rusko, ale Macron"09.03.24 18:21 Francie 0

V Kanadě bude těm, kteří se „pravděpodobně“ mohou dopustit zločinů z nenávisti,
uděleno domácí vězení. 09.03.24 15:14 Kanada 0

Politico: „Francouzská armáda zahajuje cvičení simulující vojenský konflikt s Rusy na
Ukrajině."09.03.24 13:29 Francie 0

Masivní ruský úder v Oděse: Zničili největší středisko NATO pro sledování a sběr
zpravodajských informací.09.03.24 13:01 Ukrajina 1

Prezident Macron prohlásil, že pokud Rusko obsadí Oděsu nebo Kyjev, vyšle Francie na
Ukrajinu své bojové jednotky.09.03.24 04:41 Ukrajina 1

Infovojna: Fiala je chudák08.03.24 19:32 Slovensko 2

Kronen-Zeitung - Blíží se konec konce spalovacích motorů08.03.24 19:20 Evropská unie
2

Vláda si s náma vytřela p*del, říkal zemědělec na protestu07.03.24 18:57 Česká
republika 1

Chile vyloučilo izraelské firmy z největšího leteckého veletrhu v Latinské Americe07.03.24
17:00 Neurčeno 0

Česká iniciativa uspěla, sehnala téměř všechny finance na munici pro Ukrajinu 07.03.24
14:12 Česká republika 2
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Z diskuze

dnes 13:03 .. letec svojím činom v skutočnosti reálne skrátil trvanie tohto otrasného
vojnového ťaženia v Gaze, akurát že o tom nikto…

dnes 10:25 AntePortas: Kto je na vine tejto situacie? Obchodnik, ktory podnika za
ucelom dosahovania zisku alebo platiaci zakaznik? Pre mna je odpoved…

dnes 7:21 Všechno, kromě smrti, je relativní. Menší zlo se jeví jako dobro.…

včera 20:10 Jean Baptist: Podstatný problém je, že lidi obecně žijí v mediální , virtuální
realitě. Před pár roky jsem si říkal, proč tisíce…

včera 18:23 u: uplne strati svoj zmysel. Dokonca ani jeho nazov uz nebude zmysluplny.…

Nálepky / Témata v posledních třech měsících

Právo Politická korektnost Evropská unie Izrael Česká republika Energetika Pornografie,
pedofilie Rasismus Střední východ Sionismus Evropa Společnost OSN, Světová banka
Nový světový pořádek Írán Současné události Ropa USA Analýza Ekonomika BRICS
Čína Palestina NATO Německo Gaza Rusko Banksteři Globální ekonomika Očkování
Korporační kapitalismus Maďarsko Ukrajina Třetí světová válka Pobaltské státy Rusko-
americký konflikt Liberalismus Geopolitika Trump Covid teror

Odkazy

Nepodvoleni (agregátor vlasteneckých zpráv)

Michal a Petr

Vidlákovy kydy

Nikola Bornová

InfoVojna

Slobodný vysielač

Svobodný vysílač

Sdružení mikrobiologů, imunologů a statistiků

Nepolitické
Benny Hill

Kompletní seznam útulků pro zvířata

Zvědavec na Telegramu
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Měnové kurzy

USD 23,15 Kč

Euro 25,29 Kč

Libra 29,62 Kč

Kanadský dolar 17,16 Kč

Australský dolar 15,29 Kč

Švýcarský frank 26,38 Kč

100 japonských jenů 15,68 Kč

Čínský juan 3,22 Kč

Polský zloty 5,90 Kč

100 maď. forintů 6,34 Kč

Ukrajinská hřivna 0,60 Kč

100 rublů 25,24 Kč

1 unce (31,1g) zlata 49 935,93 Kč

1 unce stříbra 558,89 Kč

Bitcoin 1 652 732,48 Kč

Poslední aktualizace: 12.3.2024 22:00 SEČ

Tuto stránku navštívilo 1 635


